
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. april 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 977 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 977:  

”Markedet for lægemidler styres af færre, større firmaer, der i stigende omfang hører 

hjemme i Indien eller Kina, og markedet er afhængig af globale forsyningskæder, hvor 

indholdet i et lægemiddel produceres i ét land, færdigfremstilles i et andet, pakkes i 

et tredje, og derefter distribueres fra dette eller et helt fjerde land. Har ministeren 

kendskab til, at den nuværende Covid-19-pandemi giver forsyningsproblemer for me-

dicin til apoteker eller sygehusapoteker?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet besvares foreløbigt, da ministeriet til brug for besvarelsen skal indhente 

bidrag fra Lægemiddelstyrelsen. Jeg forventer at besvare spørgsmålet endeligt medio 

juni 2020.  
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